
ALBIN
Albin sitter på sängen hemma i sitt rum. En tjej som heter Isabell har addat honom. Hon är
söt och skriver på engelska. Nu har de pratat i flera timmar.

Albin och Isabell har skrivit om allt möjligt. Båda är 13 år och gillar att rita. Isabell lyssnar
när Albin berättar om hur bråkigt det känns hemma. Isabell lyssnar och försöker hjälpa till.

– Har du nån flickvän? frågar Isabell.
– Nej, svarar Albin. Har du någon pojkvän?
Albin känner sig nervös när han väntar på svaret. 
– Nä ingen pojkvän, svarar Isabell. 
Albin blir helt pirrig och glad.

Det kommer ett nytt meddelande från Isabell. 
– Kan du skicka en bild? Jag vill se hur du ser ut, skriver hon. 
Albin kollar frisyren innan han tar en bild. Sen skickar han den. Efter bara en liten stund 
får han ett hjärta tillbaka. 
– Vad fin du är. Men jag vill se hela dig. Kan du skicka en bild utan kläder? frågar Isabell.

Albin tvekar. Det känns inte bra. Egentligen känner han ju inte henne och han har aldrig
skickat någon nakenbild förut. 
– Jag kan skicka en till med kläder, svarar han. 
– Nej, skicka nu. Jag vill ju se din kropp, skriver Isabell tillbaka och skickar en nakenbild.
Isabell har tagit av sig sin tröja och sin BH. Albin blir alldeles varm. Hon är snygg. Det känns
spännande att titta på bilden.

Egentligen vill Albin inte alls skicka någon bild, men nu har ju Isabell skickat en bild till
honom.

– Nu är det din tur, skriver Isabell. 
Albin är inte säker på att han vill, men det känns som att han måste nu när hon har skickat 
en bild. Det kommer ett nytt meddelande.
– Kom igen nu, du har ju fått av mig! skriver Isabell.

Albin tvekar fortfarande. Att skicka en bild känns spännande men samtidigt jobbigt. Han vill
ju göra Isabell glad och kanske får han fler bilder tillbaka? Ändå känner han sig lite orolig.
Albin funderar på hur han ska göra.

Är det okej att skicka en bild?



Att utforska sin sexualitet på nätet behöver inte vara något riskfyllt. Många unga delar
nakenbilder i samtycke och ser det som något positivt och som något de mår bra av. För att
minska risken att barn utsätts är det dock viktigt att ge dem kunskap att utforska på ett tryggt
sätt. 

Vi ser att barn och unga behöver: 
Kunskap om vad som är okej och inte på nätet. Många barn vet inte vad som är lagligt och
olagligt och känner inte till att samtycke gäller även på nätet. Det leder till att barn inte
förstår när de utsatts för något olagligt och även riskerar att utsätta andra.
Vuxna som förstår deras liv på nätet, så att barnen känner sig trygga att fråga om svåra
situationer som kan uppstå och att berätta om något dåligt har hänt. 
Kunskap om hur de ska agera om något har hänt. Många barn känner stor skuld och
skam över att ha utsatts sexuellt på nätet och vet inte var de ska söka hjälp och vem de ska
prata med. 

Bra att känna till när ni arbetar med materialet: 
Samtycke gäller även på nätet. Ingen får skicka en nakenbild till någon som inte samtyckt
till det eller utföra sexuella handlingar eller prata sexuellt med någon som inte vill det. 
Att skicka nakenbilder är inte olagligt om det finns samtycke från de inblandade och alla
är över 15 år.
Någon som är över 15 år får inte skicka nakenbilder till någon under 15 år. Ett undantag
kan vara om åldersskillnaden är mycket liten och det sker i samtycke.
Om både den som skickar och den som tar emot nakenbilden är under 15 år, men nära
varandra i ålder och båda har samtyckt till det, så är detta okej. 
Att sprida, eller hota att sprida, någons nakenbilder mot hens vilja är ett brott.
Att pressa någon på pengar för att inte sprida hens nakenbilder är ett brott.

Om ett barn berättar om att hens nakenbilder spridits eller att någon hotar att sprida dem: 
Skuldbelägg aldrig att barnet skickat en nakenbild till någon som samtyckt till det.
Problemet är inte den skickade bilden utan handlingen hos den som spridit bilden eller
hotar och utpressar barnet. 
Hjälp barnet att anmäla det som hänt, till plattformen där det skett och till polisen. Kom
ihåg att brottet inte är mindre allvarligt för att det skett på nätet. 
Hjälp barnet att söka stöd. Vi på Ecpat kan i många fall ta ner nakenbilder som sprids och
kan ge barnet råd och hjälp. 

Så här kan Ecpat hjälpa till:
Du som är lärare kan få råd kring situationer som rör barn och sexuell utsatthet. Kontakta
Ecpat Vuxenstöd på telefon, chatt eller mejl så hjälper vi dig.  Du kan vara anonym.
ecpat.se/vuxenstod
Barn och unga under 18 år kan kontakta vår stödlinje Ditt Ecpat. Där ger vi råd och stöd
när det handlar om sexuella övergrepp, kränkningar, nakenbilder som spridits och annat
som handlar om sexuell utsatthet. Om barnet vill kan du som vuxen vara med under
samtalet. Barnet kan kontakta oss via chatt, mejl eller telefon. Hen får vara anonym.
dittecpat.se 

Är det okej att skicka en bild?

Innan ni arbetar med texten: 



Är det okej att skicka en bild?

Diskussionsfrågor

Här är förslag på diskussionsfrågor att arbeta med efter ni har läst texten. 
Anpassa och välj frågor utifrån vad du tycker passar just din klass. 

Hur vet man att den man pratar med på nätet är den hen säger att hen är? 

Har du varit med om att någon ljugit om vem hen är eller om sin ålder på nätet?

Vet du vad som är lagligt och olagligt när det handlar om att skicka nakenbilder? 

Albin känner sig osäker på om han vill skicka nakenbild. 
Vad tycker du att Albin ska göra?
 
Borde Albin skicka en nakenbild eftersom Isabell gjorde det? 

Är det okej att någon blir sur på en för att man inte vill skicka en nakenbild?
 
Vad tycker ni kan vara bra att tänka på om man vill skicka en nakenbild?

Vad tror du händer om Albin bestämmer sig för att skicka en nakenbild?

Vad tror du händer om Albin bestämmer sig för att inte skicka en nakenbild?

Vem skulle du berätta för, eller ta hjälp av, om något dåligt eller jobbigt händer 
på nätet? 


